

# Virus Architecture

## Buildings to feel at home in

**F**ranck Galifier, the founder of Virus Architecture, shares his experience as an architect with us. His studio in Lutry, in the heart of the Lake Geneva basin, designs, develops and implements architectural projects.

*Franck Galifier, fondateur de Virus Architecture partage son expérience d'architecte. Son atelier situé au centre du bassin lémanique, dans la commune de Lutry, est spécialisé dans le domaine de la conception, du développement et de la réalisation de projets d'architecture.*

### Do you have a trademark architectural style?

My trademark is interpreting the client's ideas. I adapt my style to each client's specifications. They describe the kind of architecture they have in mind, and it's my job as an architect to expand on their ideas and work out the details as far as possible. For me, sensitive design and listening to the client - building a relationship of trust with them - are the whole basis of Virus Architecture.

### How do you want your architecture to make people feel?

I want them to experience a sense of well-being - the feeling that sweeps over you when you come home. That comes from the right spatial proportions, the right amount of light, and an atmosphere that subtly reveals the soul of the building. Virus Architecture also offers an interior decoration service. My team and I can transform an ill-thought-out interior by looking at the furniture and the decoration scheme as a whole before suggesting changes.

### What are Virus Architecture's goals?

Our main goals are to enjoy what we do and share our love of architecture. We put our heart and soul into the task of designing and developing buildings, so we're always trying to think of ways to improve.

### Do you find increasingly strict building regulations a constraint?

It's true that building regulations are getting stricter and stricter. We have less and less leeway: the approach to planning is very different from what it used to be. But constraints and limitations on what we can do encourage us to push our creative boundaries and rethink living spaces. The more constraints we have, the better the project ends up being.



### Franck Galifier, comment décririez-vous votre « signature architecturale » ?

*Ma signature est d'« être la main du client ». Je l'adapte au cahier des charges du client qui me décrit l'orientation architecturale qu'il souhaite. Mon devoir d'architecte est alors d'élaborer un concept le plus abouti possible. La relation d'écoute et de confiance avec le client et la sensibilité avec l'objet sont pour moi les fondations même de Virus Architecture.*

### Quelles émotions recherchez-vous à faire vivre à vos clients ?

*Le bien-être. Ce sentiment qui vous submerge lorsque vous rentrez chez vous. Cela passe par la bonne proportion des espaces, la juste lumière, par une atmosphère qui dévoile subtilement l'âme de l'objet. Virus Architecture propose aussi un service d'architecture d'intérieure. Mon équipe et moi-même conceptualisons du mobilier afin de relouer un intérieur mal habillé. Nous portons une réflexion d'ensemble et détaillée du lieu afin de lui apporter cette nouvelle image.*

### Quels sont les objectifs de Virus Architecture ?

*Tout d'abord se faire plaisir par ce que l'on fait et partager notre passion avec les gens. Concevoir et projeter des objets avec passion c'est préserver l'objectif de progresser.*

### Quelle vision avez-vous de l'architecture très normée d'aujourd'hui ?

*Il est vrai que la réglementation vient à se durcir. Nous travaillons avec de moins en moins d'espace, l'approche de l'urbanisation est bien différente d'avant. Ces contraintes et ces interdits nous poussent à repousser nos habitudes et à repenser l'habitat. Plus on a des contraintes, meilleur est le projet.*



For more information, please visit :  
[www.virusarchitecture.ch](http://www.virusarchitecture.ch)  
[www.virus-architecture-lavaux.ch](http://www.virus-architecture-lavaux.ch)  
[www.piscinedesign.ch](http://www.piscinedesign.ch)